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Spørgsmål 723:
”Med henvisning til ministerens oplysninger om, at der er iværksat undersøgelser 
vedrørende problemstillingen med træpille-virksomheder, bedes ministeren 
oplyse, hvornår disse undersøgelser forventes afsluttet, og om ministeren vil 
orientere udvalget om undersøgelsens resultat, når den er færdig”.

Opfølgende svar:
I besvarelsen af spørgsmål 723 oplyste den daværende skatteminister, at SKAT i 
2012 havde et projekt, der undersøgte både faste og flydende brændsler, der blev 
solgt i Danmark som afgiftsfrie biobrændsler. Der var således ikke tale om en 
undersøgelse af træpiller som sådan, men et fokus på biobrændsler generelt, og 
formålet var at undersøge, i hvilket omfang biobrændslerne uretmæssigt blev 
solgt uden energi- og miljøafgifter. Projektets analyser er nu tilendebragt.

SKAT indsamlede i sit projekt 28 vareprøver fra de 10 virksomheder, der står for 
cirka 30 pct. af den samlede engroshandel med biobrændsler i Danmark. Disse 
sammensatte produkter blev sendt til analyse hos Miljøstyrelsens 
Referencelaboratorium (FORCE) med henblik på at kunne fastslå indholdet af 
biobrændsler og følgende, om produkterne indeholdt afgiftspligtige bestanddele. 

SKAT har i den forbindelse vurderet, at de undersøgte træpiller ikke indeholder 
punktafgiftspligtige bestanddele og derfor ikke er punktafgiftspligtige i 
Danmark.

I forhold til importen af træpiller har projektet primært fokuseret på salg til 
private, herunder særligt med fokus på problematikker vedrørende levering fra 
Tyskland til Danmark. 


